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   مخالفتامامباترورفرحپهلويوبنيصدر
كان��ال تلگرامي تاريخ ايراني روايت خسروش��اهي از 
مخالفت امام با ترور فرح پهلوي و بني صدر را منتشر 

كرد كه در ادامه مي خوانيد:
يكي از بچه هاي جهادي كه اسم مستعارش »ابوعلاء« 
بود، پيش من آمد و فتوا خواست تا »فرح پهلوي« را ترور كند و گفت 
كه فرح و اولادش شب هاي جمعه به سر قبر شاه در مسجد رفاعي مصر 
مي روند و چون پليس جلوي در ايستاده ما نمي توانيم داخل شويم، اما 
مي توانيم هنگام عبور از آنجا نارنجكي به داخل مسجد بيندازيم كه به 
موجبش هم فرح و هم اولادش كشته شوند. امام فرمودند، »براي چه 
مي خواهند اين كار را كنند؟« گفتم مي گويند او تحريك كننده رژيم 
در زمان شاه بوده، امام گفتند »نه، آن زن چه اختياري داشته؟!« و بعد 
هم اضافه فرمودند، »اگر شما آن زن را مفسده مي دانيد، تقصير بچه ها 

چيست؟« ايشان صريحاً نهي كردند و گفتند، »اين كار را نكنيد«. 
يكي از دوستان دانش��جوي ما مي خواس��ت به مقاومت ملحق شود و 
بني صدر را ترور كند. از امام پرسيدم. ايشان فرمودند چرا؟ مگر مانند آن 
خبيث »رجوي« كه مي گويد ما اسلامي را مي خواهيم كه در آن قطع يد 
سارق نباشد، منكر ضروريات دين شده است؟ مثلًا در رابطه با حجاب؟ 
من گفتم نه اتفاقاً ايش��ان در ضرورت حجاب رساله اي نوشته و در آثار 
ديگرش هم چيزي كه منكر ضروريات دين باشد، نديدم. امام گفتند، 
»پس براي چه مي خواهند اين كار را كنند؟« گفتم بني صدر مقالاتي 
در نشريه خود كه همان »انقلاب اسلامي در هجرت« است، مي نويسد و 
در آن راجع به ولايت فقيه عبارتي به كار مي برد كه شرمم مي آيد بازگو 
كنم. امام فرمودند، »اينكه منكر ولايت فقيه است چه اشكالي دارد؟ مگر 
مي توان هر كس را كه منكر ولايت فقيه شد ترور كرد؟ نه شما نهي اش 
كنيد«. بعد خود امام افزودند كه »مسئله ولايت فقيه را با اين وسعتي 
كه ما مطرح مي كنيم، علماي قديم قبول نداشتند و علماي معاصر هم 

كه خود شما مي دانيد در قم و نجف و مشهد و تهران«. 
........................................................................................................................

   مُردهخوروسادهلوحنباشيم!
كبري آس��وپار در كانال تلگرامي خود نوش��ت: محبوبيت قلم مرحوم 
خشايار الوند به واسطه طنز خوبش، نقطه اشتراك ايراني هايي است كه 
سريال هاي تلويزيون ايران را مي بينند. براي كيومرث پوراحمد اما ارزش 
الوند صرفاً ابزار شدن پيكرش براي ابراز عقيده سياسي است، ما البته به 
آن مي گوييم مُرده خوري. تفرقه افكني اش بماند، اما مرده خور نباشيد!

خشايار الوند براي اقشار مختلف ايراني قابل احترام است و مرگ او 
غمگين شان كرد؛ همه كس��اني كه پايتخت و شب هاي برره و نقطه 
چين و مرد هزار چهره و ديوار به ديوار و... مي ديدند و دوست داشتند. 
يك نفر مثل كيومرث پوراحمد اما پيدا مي ش��ود ك��ه كنار تابوت او 
مي تواند حرف دروغ سياسي بزند و اين »همه اقشار ايراني« را خيلي 
راحت دوپاره كند. سال هاست جامعه ايران از اين دوقطبي سازي رنج 
مي برد. در مرگ ها، در جشن ها، در مراسم هاي رسمي، كساني مثل 
پوراحمد فقط علاقه دارند خودشان را ببينند. برخي هم تحسينش 
مي كنند، بي آنكه بدانند اويي كه امروز با سوءاستفاده از مراسم تشييع 
يكي از اصلي ترين نويس��ندگان س��ريال هاي طنز تلويزيون، دروغ 
سياسي اش را عليه اين نظام ۴۰س��اله گفت، از بسيج و بنياد فارابي 
همين نظام پول مي گرفت و فيلم مي ساخت و كسي نمي ديد و آنقدر 
فيلم هايش بيننده ندارد كه حالا براي روي خط خبرها ماندن چاره اي 
جز اين حاشيه سازي هاي سياسي در مراسم تشييع ندارد. بماند كه 
قبلًا با رئيس جمهور شدن حسن روحاني مي گفت حال ما خوب است 
و روحاني مچكريم و حالا امروز مي گويد ۴۰سال است همه روزمان 
بد است! مي گويد تلويزيون ايران را سال هاست نمي بينم، پس چطور 
مي تواند در مورد كارهاي خشايار الوند حرف بزند و نظر بدهد وقتي 
آنها را نديده است؟! س��اده اس��ت، او براي الوند نيامده، آمده حرف 

سياسي اش را بزند و برود. 
اگر كسي خواست مُرده خوري هم بكند، بياييد ما ساده لوح نباشيم.

طرحاس�تانيش�دنانتخاباتمجلسشوراي
اسلاميروزگذشتهپسازفرازونشيبفراوان
بهصحنعلنيمجلسش�وراياسلاميرسيدو
با138رأیمواف�ق،75رأیمخالفوچهاررأی
ممتنعبهتصویبرس�يد؛طرحيكهحواش�ي
فراوانيبهدنبالخودداش�تهاست،بهخصوص
اینكهدرصحنعلنيمجلسباتغييراتيروبهرو
شدهكهنشانميدهدابعادتغييراتدرانتخابات
مجلسشوراياسلاميميتواندسرنوشتبرخي
ازنمایندگانفعليمجلسراتحتتأثيرقراردهد.
طرح استاني شدن انتخابات مجلس نزديك 2۰سال 
اس��ت كه به صورت مداوم در صح��ن علني مجلس 
شوراي اس��لامي مورد تصويب قرار مي گيرد و هر بار 
نيز مورد تأييد ش��وراي نگهبان قانون اساس��ي قرار 

نمی گيرد. 
نكته جالب اين است كه به جز مجلس هفتم اين طرح 
درست در سال آخر دوره هاي مختلف مجلس شوراي 
اسلامي مطرح مي شود كه نشان مي دهد انگيزه هاي 
انتخاباتي نيز در اين تصميم بي تاثير نيست، از اين 
رو فرصتي براي مطرح ش��دن اين لايحه در مجمع 

تشخيص مصلحت نظام فراهم نمي شود. 
شوراي نگهبان قانون اساسي هر بار كه اين طرح در 
مجلس شوراي اسلامي به تصويب مي رسد با اشاره به 
اينكه اين لايحه مي تواند وحدت ملي را مخدوش كرده 
و منجر به رقابت هاي ناسالم انتخاباتي شود، آن را مغاير 
قانون اساسی تشخيص داده است. با وجود اين به نظر 
مي رسد نمايندگان اميدوار هستند اين طرح بتواند به 
نتيجه برسد، البته از سوي ديگر دولت نيز لايحه جامع 
انتخابات را به مجلس شوراي اسلامي ارائه كرده است 
كه برخي از مواد اين طرح با لايحه فوق مغايرت دارد 
كه همين نكته از سوي برخي نمايندگان مطرح شد. 
بحث محدود شدن دوره هاي كانديداتوري نمايندگان 
در انتخابات مجلس شوراي اسلامي از جمله مواردي 
بود كه در جلس��ه ديروز مجلس ش��وراي اسلامي با 
اظهار نظرهاي گوناگوني روبه رو شد، شايد از همين 
رو بود كه برخي از نمايندگان در ابتداي جلسه ديروز 

خواستار مسكوت ماندن اين طرح شدند. 
در ابتداي جلسه علني ديروز در حالي كه مجلس وارد 
بررسي كليات طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات 
مجلس شده بود، اميرحسين قاضي زاده هاشمي عضو 
هيئت رئيس��ه مجلس گفت: تعدادي از نمايندگان 
طبق ماده ۹۳ آيين نامه داخلي مجلس درخواست 
مسكوت ماندن طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات 

مجلس را مطرح كردند. 
پس از طرح اين درخواس��ت از س��وي حسينعلي 
حاجي دليگاني به عنوان نماينده متقاضيان مسكوت 
ماندن اين ط��رح و همچنين س��خنان مخالف اين 
درخواست، در نهايت نمايندگان با تقاضاي مسكوت 

ماندن اين طرح اصلاحي مخالفت كردند. نمايندگان 
ملت با مس��كوت ماندن س��ه ماهه موادي از قانون 

انتخابات مجلس شوراي اسلامي مخالفت كردند. 
انتخاباتچگونهاستانيشد

بخش اصلي طرح نمايندگان مجلس كه روز گذشته 
در مجلس شوراي اسلامي به تصويب رسيد مربوط به 

الحاق ماده اي جديد به قانون انتخابات است. 
بر اساس اين طرح حوزه انتخابيه در انتخابات مجلس 
شوراي اسلامي محدوده جغرافيايي هر استان است. 
هر يك از اس��تان ها به عنوان ح��وزه انتخابيه اصلي و 
حوزه هاي انتخابيه موجود در آن استان موضوع قانون 
تعيين محدوده حوزه هاي انتخاباتي مجلس شوراي 
اسلامي مصوب 1۳66/۰1/۳۰ با اصلاحات و الحاقات 
بعدي حوزه انتخابيه فرعي محسوب مي شود و مناطق 
تابع حوزه انتخابيه موجود به عنوان حوزه انتخابيه تابعه 

فرعي شناخته مي شود. 
بر اس��اس تبصره يك اين ماده تع��داد نمايندگان هر 
حوزه انتخابيه اصلي )استان( معادل تعداد نمايندگان 
حوزه هاي انتخابيه موجود در استان است كه مطابق 
قانون تعيين محدوده حوزه ه��اي انتخاباتي مجلس 

شوراي اسلامي تعيين گرديده است. 
همچني��ن در تبصره 2 اي��ن ماده آمده اس��ت: در 

صورتي كه محدوده جغرافيايي حوزه هاي انتخابيه 
فرعي در دو اس��تان همجوار واقع گردد شهرستان 
يا شهرس��تان هايي كه در يك اس��تان واقع شده و 
جمعيت بيشتري دارند به عنوان حوزه انتخابيه فرعي 
جديد محسوب مي شوند، نماينده به استاني كه حوزه 
اخير در آن قرار دارد تعلق خواهد داشت. شهرستان 
يا شهرستان هايي كه در استان ديگر واقع هستند به 
نزديك ترين حوزه انتخابيه فرعي به تشخيص وزارت 

كشور الحاق مي شوند. 
در تبصره ۳ اين ماده نيز حوزه انتخابيه اقليت هاي 

ديني از حكم اين ماده مستثني مي باشد. 
محدودیتحضوردرمجلس

ماده جنجالي ديگر اين طرح مربوط به محدوديت 
نامزدي اش��خاص براي س��ه دوره مجلس شوراي 
اسلامي اس��ت. جالب اين اس��ت كه دولت با اين 
پيشنهاد موافقت و كميس��يون حقوقي و قضايي 
مجلس با اين استدلال كه اين امر با قانون مغايرت 

دارد با آن مخالفت كرد. 
حسين اميري خامكاني به عنوان طراح پيشنهادي در 
اين خصوص عنوان كرد: همچنان كه به دليل گردش 
نخبگان، فرد در مورد رياس��ت جمهوري نمي تواند 
بيش از دو دوره كانديدا ش��ود، پيش��نهاد مي شود 

نمايندگان مجلس نيز پس از سه دوره متوالي نتوانند 
كانديدا ش��وند. نماينده مردم زرن��د و كوهبنان در 
مجلس شوراي اسلامي افزود: قانون عدم به كارگيري 
بازنشستگان كه با هدف تجربه سازي، نخبه پروري و 
نيروسازي در مجلس تصويب و در جامعه استقبال 
شد، ما را به اين نتيجه مي رساند كه براي مجلس هم 

همين اهداف در نظر گرفته شود. 
محمدرضا تابش ني��ز در موافقت با اين پيش��نهاد 
توضيح داد: اگرچه تجربه و تخصص در كار نمايندگي 
مجلس بسيار مهم است ولي ما كه براي ميدان دادن 
به جوانان قانون منع به كارگيري بازنشس��تگان را 
تصويب كرديم، بايد در قوه مقننه نيز چنين عزمي 
را جزم كنيم تا راه براي جوانان متخصص، شايسته و 

آگاه به علم روز باز شود. 
نماينده مردم اردكان در مجلس ش��وراي اسلامي 
افزود: اگر مردم طالب ادامه خدمت فردي كه س��ه 
دوره نماينده بوده، بودند، بعد از يك دوره استراحت 

وي، مي توانند مجدداً به او رأي دهند. 
در نهايت نمايندگان ب��ا 1۳۴ رأي موافق، ۹5 رأي 
مخالف و هفت رأي ممتنع از مجموع 2۴۴ نماينده 
حاضر در جلس��ه با اين پيش��نهاد موافقت كردند. 
به رغم موافقت نمايندگان با اي��ن طرح با اين حال 

منتقدان اين طرح نيز انتقادات مهمي نسبت به ابعاد 
قانوني آن داشتند. 

مخالفانچهگفتند
نادر قاضي پور نماينده مردم اروميه در جريان بررسي 
طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات مجلس شوراي 
اسلامي در تذكري شفاهي گفت: پيشنهادي كه در 
خصوص ممنوعيت كانديداتوري چهار دوره متوالي 
نمايندگان مطرح و تصويب شد، صرفاً براي حذف 
فرد خاصي اس��ت تا به مجلس راه نيابد و رياس��ت 

مجلس به دست او نيفتد. 
نماينده مردم اروميه در مجلس شوراي اسلامي ادامه 
داد: حذف حزب و افراد شاخص به ضرر نظام است، 
به احتمال زياد در ش��وراي نگهبان با اين پيشنهاد 
موافقت نمي ش��ود. نبايد نخبه كشي كنيم، نظام به 
مغزها و افراد شاخص كه در عرصه سياست زحمات 
زيادي كش��يده اند نياز دارد؛ نخبه كش��ي خواست 
امريكا و رژيم صهيونيستي است.  علي لاريجاني در 
پاسخ به اين تذكر گفت: تصور شما درست نيست، 
آقاي تابش اعلام كرد كه قصد دارد چنين پيشنهادي 
را مطرح كند، من نيز مخالف نبودم. پيشنهاد مطرح 
شده حسني نيز دارد و افرادي كه مدتي در مجلس 

حضور داشتند استراحت مي كنند. 
از سوي ديگر محمد دهقان نيز در جمع خبرنگاران 
در خصوص مصوبه مجلس شوراي اسلامي مبني بر 
ممنوعيت كانديداتوري نمايندگاني كه سه دوره يا 
بيشتر در مجلس به صورت متوالي حضور داشتند، 
اظهار داش��ت: قانون اساس��ي اجازه نداده است كه 
انتخاب م��ردم در زمينه نماين��دگان مجلس دچار 

محدوديت شود. 
وي افزود: قانون اساس��ي در مقام بيان در خصوص 
شرايط كانديداتوري رياست جمهوري به هشت سال 
مقيد كرده است اما در خصوص نمايندگان مجلس 

چنين قيدي در قانون اساسي وجود ندارد. 
عضو كميس��يون حقوقي و قضايي مجلس گفت: از 
آنجا كه دوره رياس��ت جمهوري در قانون اساس��ي 
به هشت سال متوالي محدود شده اما براي مجلس 
قيدي نگذاشته، اينكه بگوييم نمايندگان بيش از سه 
دوره متوالي نمي توانند كانديدا شوند، تغيير قانون 
اساسي است و براس��اس قانون اساسي، اين مصوبه  

مجلس رد خواهد شد. 
جالب اين اس��ت كه در صورت تصوي��ب اين قانون 
برخي از نماين��دگان فعلي مجل��س نمي توانند در 

انتخابات سال بعد كانديدا شوند. 
با بررسي س��ابقه نمايندگان روشن مي شود كه ۳۴ 
نماينده فعلي مجلس شوراي اسلامي در دوره بعدي 
مجلس شوراي اس��لامي حضور نخواهند داشت. از 
جمله نمايندگان فعلي مي ت��وان به علي لاريجاني، 

علي مطهري و تابش نيز اشاره كرد.

انتخابات مجلس یک گام به استاني شدن نزدیک شد
براساسمصوبهدیروزنمایندگانمجلسكسانیكه3دورهمتوالیدرمجلسبودهاندحقنامزدیدردورهبعدیراندارند

مهدی   پورصفا
   گزارش

فرماندهنيرويدریایيسپاهاز    دفاعی
توليدس�لاحضدلي�زربراي
مقابل�هب�اس�لاحلي�زريامریكایيه�اخب�رداد.
دريادار عليرضا تنگسيري در گفت وگو با تسنيم درباره ورود اين نيرو 
به حوزه ساخت شناورهاي زيرسطحي گفت: زيردريايي ای كه ما 
دنبال آن هستيم، كلاس ميدجت است كه پيشرفته تر از زيردريايي 
غدير باشد، مانند زيرسطحي فاتح يا خليج فارس كه هم اكنون در 

وزارت دفاع در حال ساخت است. 
فرمانده نيروي دريايي سپاه درباره تسليحات زيردريايي هاي سپاه، 
گفت: اين زيردريايي ها علاوه بر مجهز بودن به اژدر بايد به موشك هاي 

كروز زير سطح به سطح هم مجهز باش��ند، ضمن اينكه اولين به كار 
گيرنده موشك هاي كروز نصر )زيردريايي پرتاب( هم نيروي دريايي 
سپاه بود. دريادار تنگسيري تصريح كرد: نيروي دريايي سپاه در ابتدا 
بر سه پايه تكاوري، شناوري و موشكي بنا شد و بعد دو پايه ديگر شامل 
هوادريا و پهپاد را اضافه كرديم و در آينده پايه زيرسطحي هم اضافه 
مي شود و يك نيروي دريايي مستحكمي را بنا مي كنيم كه بتواند هر 

تهديدي در صحنه دريا را پاسخ دهد. وي با اشاره به توان ساخت انواع 
شناورها در نيروي دريايي سپاه تأكيد كرد: هم اكنون در مراكز صنعتي 
نيروي دريايي سپاه شناورهاي گشتي و موشك انداز توليد و در حوزه 
برخي شناورها نيز با بخش مردمي و خصوصي كار مي كنيم، اين يكي 

از افتخارات ماست كه از تجهيزات داخلي استفاده مي كنيم. 
فرمانده نيروي دريايي سپاه مي گويد: س��پاه قصد دارد در آينده 

»شناور 65 متري« را كه مجهز به موشك، اژدر و توان حمل بالگرد 
باشد، بسازد. ما در نيروي دريايي نمونه شناور كلاس »اين كت« 

)شهيد ناظري( را ساختيم. 
وي درباره استفاده نيروي دريايي سپاه از موشك هاي بالستيك 
ضدكشتي مانند موش��ك خليج فارس گفت: اين موشك ها هم 
اكنون در اختيار نيروي هوافضاي سپاه است. دريادار تنگسيري 
همچنين درباره برنامه نيروي دريايي سپاه براي مقابله با سلاح 
ليزري ضدپهپاد امريكايي ها گفت: روي آن هم كار كرديم و سلاح 
لازم براي مقابله با آن وجود دارد همچنين براي مقابله با ضدپهپاد 

هم فكر شده است.

فرماندهنيرويدریایيسپاه:

نيروي دريايي سپاه سلاح ضدليزر توليد كرد

عضوهيئترئيسهمجلس:
 روحاني و نهاد رياست جمهوري

حرمت ظريف را نگه دارند
عضوهيئترئيس�همجلسش�وراي
اسلاميضمنتشكرازس�ردارقاسم
سليمانيگفت:بهنهادریاستجمهوري
ورئيسجمهورتذك�رميدهمحرمت
امام�زادهرامتوليبایدنگ�هدارد.اگر
قراراس�تسياس�تخارجهمتوليو
سخنگويواحدداشتهباشد،ضمانت
اینمه�مبرعهدهرئيسجمهورونهادریاس�تجمهورياس�ت.
به گزارش فارس، محمدعلي وكيلي نماينده مردم تهران در مجلس 
شوراي اسلامي در تذكر شفاهي در صحن علني با اشاره به سخنان 
برخ��ي نمايندگان درباره اس��تعفاي ظريف گف��ت: از تمام افرادي 
كه اسباب بازگشت ظريف را بر بام سياس��ت خارجي كشور فراهم 
كردند، تش��كر مي كنم، به ويژه از موضع كريمانه س��ردار سليماني 

تقدير مي كنم. 
نماينده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامي خطاب به نمايندگان 
افزود: اگر قرار باش��د ظريف زبان عزت ملت ايران باشد، بايد او را عزيز 
بش��ماريد، اگر انتظار داريد در مقابل دشمنان نش��كند، خود اسباب 
شكس��تنش را فراهم نياوريد. جملاتي كه در سخنان برخي همكاران 
نسبت به ظريف به كار گرفته مي شود، ناروا بوده و زيبنده نيست، به ويژه 

در حال حاضر كه او مسئول سياست خارجي كشور است. 
عضو هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي با بيان اينكه ما در مجلس به 
جاي اينكه به ظريف دلداري دهيم، نسبت هايي كه بار حقوقي دارد به 
او مي دهيم، خاطرنشان كرد: به نهاد رياست جمهوري و رئيس جمهور 
تذكر مي دهم حرم��ت امامزاده را متولي بايد نگه دارد. اگر قرار اس��ت 
سياست خارجه متولي و سخنگوي واحد داشته باشد، ضمانت اين مهم 

بر عهده رئيس جمهور و نهاد رياست جمهوري است.  
........................................................................................................................

ظريف مي گويد خطاهاي دولت گذشته 
نسبت به وزارت خارجه نبايد تكرار شود

مجل�س ولای�ي مس�تقلين فراكس�يون رئي�س نای�ب
جلس�ه در ظری�ف اس�تعفاي عل�ت تش�ریح از
داد. خب�ر مجل�س ولای�ي مس�تقلين فراكس�يون
غلامعلي جعف��رزاده ايمن آب��ادي در گفت وگو با خان��ه ملت، در 
خصوص نشست ديروز فراكسيون مستقلين ولايي مجلس با وزير 
خارجه، اظهار داش��ت: آقاي ظريف در مورد اتفاقاتي كه در س��فر 
بشار اسد به ايران رخ داده بود، توضيحاتي را ارائه كرد، هدف آقاي 
ظريف نيز صرفاً اين بوده است كه اقتدار وزارت خارجه حفظ شود و 
منظور خاصي نداشت؛ احساس مي كرد وزارت خارجه ديده نشده 
اس��ت. ظريف معتقد بود خطاهاي دولت گذشته نسبت به وزارت 

خارجه نبايد تكرار شود. 
وي با بيان اينكه ظريف اعتقاد داشت نيت   سوئي نبوده، بيان كرد: آقاي 
ظريف از سوي سفرا، وزرا و مجموعه بدنه وزارت خارجه به شدت تحت 
فشار است زيرا احساس مي كند اين وزارتخانه در خيلي از مسائل حذف 
مي ش��ود و وزارت خارجه به دليل موازي كاري ها تاثيرگذار نيس��ت. 
هنگامي كه عكس روحاني و بشار اسد پخش شود در حالي كه ظريف 

حضور ندارد، اين موضوع براي وزارت خارجه خوب نيست.

   بهارستان

عض�وهيئترئيس�هكميس�يونامني�تمليوسياس�ت
خارجيمجلسگفت:بش�اراس�دب�احض�ورشدرتهران
ودیدارب�امقاماتكش�ورمانبرتبليغاتس�وءبس�ياري
ازمزدورانداخل�يوخارجيس�وریهخطبطلانكش�يد.
محمدجواد جمالي نوبندگاني درگفت و گو با خانه ملت با اشاره 
به سفر بشار اسد رئيس جمهوري سوريه به كشورمان گفت: سفر 
بشار اس��د به ايران و ديدار با مقام معظم رهبري و ساير مقامات 
كشور، نشان دهنده چند موضوع مهم بود. يكي از موضوعات مهم 
سفر بشار اسد به ايران اين بود كه س��وريه پس از شرايط حمله 
نيروهاي مرتجع منطقه، امريكايي ها  و صهيونيس��ت ها كه همه 
به دنبال سقوط نظام قانوني بشار اسد بودند، از اين مرحله عبور 
كرده و به يك ثبات سياسي رسيده اس��ت. بشار اسد صحبت از 
هماهنگي ها و همكاري ها براي بازس��ازي سوريه مي كند و اين 
موضوع نشان دهنده اين است كه بشار، گذر سوريه از بحران را 

بشارت مي دهد. 
نماينده مردم فسا در مجلس شوراي اس��لامي با تأكيد براينكه 
جمهوري اسلامي ايران همچنان بازيگر اول سوريه است، اظهار 

كرد: بشار اسد با حضورش در تهران نشان داد برخي از كشورهاي 
منطقه كه خودشان عامل جنگ افروزي در منطقه بودند، توطئه 
اقتصادي انجام دادند و به زعم خودش��ان ب��راي مقابله با نفوذ 
جمهوري اسلامي در سوريه سفارتخانه شان را باز مي كردند اما 
بشار اعلام كرد كه جمهوري اسلامي همچنان بازيگر اول سوريه 
است. جمالي نوبندگاني با بيان اينكه بشار با حضورش در تهران 
و ديدار با مقامات كشورمان بر تبليغات سوء بسياري از مزدوران 
داخلي و خارجي خط بطلان كش��يد، مطرح كرد: موضوعي كه 
به نظر من خيلي اهميت داش��ت، صحبت هاي بشار اسد بود كه 
بسيار نسبت به كمك هاي جمهوري اسلامي احساس قدرداني 

داشت و آن را بيان كرد. 
وي تصريح كرد: موضوع ديگري كه وجود دارد اين است كه بشار 
اسد به رژيم صهيونيستي هم نشان داد كه حتماً اين همكاري هاي 
همه جانبه عميق و اس��تراتژيك جمهوري اسلامي و جمهوري 
عربي س��وريه ادامه خواهد داشت و فش��ارهاي صهيونيست ها 
براي اثرگذاري بر توازن قدرت هاي منطقه در س��وريه اثربخش 

نخواهد بود.

جمالينوبندگاني:

ايران همچنان بازيگر اول سوريه است
عضوكميس�يونش�وراهايمجلسضمنتأكيدب�راینكه
مش�كلاتام�روزع�دممدیریتدول�توبهویژهش�خص
روحانياس�ت،گفت:امروزش�اهدهس�تيمكهروحانيبه
عنوانرئيسجمه�وراینمملك�تتقریباًكارای�ينداردو
تشكيلدولتدردولتباعثمشكلاتبسياریشدهاست.
حس��ين مقصودي در گفت وگو با راه دانا در خصوص استيضاح 
روحاني و حواش��ي به وجود آمده اظهار داشت: زمان آن رسيده 
كه روحاني از اتاق شيشه اي خود خارج شود و خود را با واقعيات 
جامعه همراه كند. متأس��فانه دولت تاكنون نشان داده است كه 
برنامه اي براي اصلاح امورات زندگي مردم ندارد. بارها چالش هاي 
اقتصادي و مشكلات زندگي مردم را به تيم روحاني و مشاوران 

اقتصادي او رسانده ايم. 
مقصودي در ادامه همچنين گفت: امروز كس��اني كه صادقانه و 
خالصانه از دولت انتقاد كردند محكوم شدند، هميشه دلسوزان 
با ادبيات تندي از سوي روحاني مواجه شده اند، اما چاپلوسان و 
متملقان در كنار روحاني قرار گرفته و اجازه نداده اند حرف ها و 

درددل هاي مردم به گوش روحاني برسد. 

وي با بي��ان اينكه تش��كيل دول��ت در دول��ت مهم ترين علت 
مشكلات اقتصادي و سياسي امروز كشور است، يادآور شد: وقتي 
رئيس جمهور توانايي مديريت دولت را نداشته باشد هر وزارتخانه 
براي خود مانند جزيره عمل مي كند، نكته جالب اين اس��ت كه 
تنها كس��ي كه از وضعيت دولت خبر ندارد و به آش��فتگي هاي 
درون دولت رس��يدگي نمي كند ش��خص رئيس جمهور است. 
بارها سياستگذاري هاي مختلفي از سوي مجلس صورت گرفته 
و نمونه آن را در موضوع بودجه هم ديده ايم اما ش��خص نوبخت 

اجازه اجرايي شدن آنها را نمي دهد. 
مقص��ودي در ادامه افزود: متملقان و تصميم گيران حاش��يه اي 
مانند نوبخت بايد از اطراف رئيس جمهور پراكنده ش��وند. بيش 
از سه سال است تيم اقتصادي روحاني ناكارآمدي خود را اثبات 

كرده است و امروز نتايج آن را در كابينه مي بينيد. 
وي ضمن تأكيد بر اينكه مش��كلات امروز عدم مديريت دولت 
و به ويژه شخص روحاني است، خاطر نش��ان كرد: امروز شاهد 
هس��تيم كه روحاني به عنوان رئيس جمهور اين مملكت تقريباً 

كارايي ندارد.

عضوكميسيونشوراهايمجلس:

روحاني خود را با واقعيات جامعه همراه كند

بيانيهگامدومانقلاب،چراغيرا    خبر
براينسلهايآیندهروشنكرد
تاآین�دگاندرك�يصحيحازوضعيتخودداش�تهباش�ند.
به گزارش فارس، محمدرضا باهنر عضو مجمع تشخيص مصلحت 
نظام در همايش بسيج كاركنان وزارت علوم كه با عنوان »اقتصاد 
مقاومتي« و با رويكرد » حمايت از كالاي داخلي« كه در دانش��گاه 
تربيت مدرس برگزار شد، ضمن اشاره به بيانات رهبر معظم انقلاب 
درباره اقتصاد مقاومتي گفت: تمام صحبت ها درباره اقتصاد مقاومتي 
همين بيانات مقام معظم رهبري است و بنده فقط مي توانم اعلام 
شرمندگي كنم كه در اين ۴۰ سال گذشته نتوانستيم اقدام و اجراي 
مفيد و مؤثري داشته باشيم و نتوانس��تيم راهكاري براي حل اين 

مشكلات ارائه كنيم. 
من در اين همايش مي خواهم به قص��ور و تقصيرهاي خود در پي 

اين ۴۰سال خدمت اقرار كنم. باهنر در ادامه با اشاره به وجود برخي 
بحران ها در كشور افزود: مهم نيست كه اس��م اين بحران ها را چه 
بگذاريم؛ ابرچالش، بحران هاي بزرگ اقتصادي يا چالش هاي بزرگ. 
آنچه مهم است اينكه چگونه اين بحران ها را حل كنيم. عضو مجمع 
تشخيص مصلحت نظام در قسمت ديگري از سخنانش به انتشار 
بيانيه گام دوم مقام معظم رهبري اشاره كرد و گفت: اين بيانيه كه 
داراي راهبردهاي فراواني بود، چراغي را براي نسل هاي آينده روشن 

كرد تا آيندگان دركي صحيح از وضعيت خود داشته باشند. 
وي همچنين در بخش ديگري اظهار داشت: مسئولان را متهم كردن 

درست نيست. بهتر اس��ت بگوييم كه مسئولان نتوانستند به جاي 
اينكه نخواستند. در كش��ور ما وقتي مقام معظم رهبري صحبتي 
مي كنند، همه پيرامون آن موضوع بيانيه و اظهارنظر مي كنند، بدون 
اينكه خود به آن صحبت هاي مقام معظم رهبري پاسخگو باشند و 

فقط مانند موضوع اقتصاد مقاومتي آن را تكرار مي كنند. 
وي گفت: متأسفانه ما آن طور كه بايد نتوانسته ايم هنوز راه اجراي 
مطالبات مقام معظم رهبري را پيدا كنيم و مسئولان در اين رابطه 

تاكنون ناتوان بوده اند. 
باهنر همچنين با اشاره به پيشرفت هاي كشور در ۴۰ سال گذشته 

گفت: در ۴۰ سالگي انقلاب كارنامه عادلانه و قابل افتخاري توسط 
مسئولان، دولت، مجلس و صدا و سيما ارائه شد. 

وي در ادامه ضمن اشاره به عملكرد رس��انه ملي درباره به تصوير 
كش��يدن پيش��رفت هاي انقلاب ادامه داد: صدا و س��يما كارنامه 
عادلانه اي را از عملكرد ۴۰ساله انقلاب ارائه كرد و گزارش هايش 
بس��يار اميدوار كننده بود. عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام با 
اشاره به مشكلات كشور تأكيد كرد: اين مشكلات ناشي از كم كاري 
ماست. متأس��فانه ما تورم هاي بي سابقه اي داش��ته ايم، در دولت 
مرحوم هاشمي تورم به حدود ۴۰درصد هم رسيد. وي با بيان اينكه 
مشكل اقتصاد كشور به دليل عدم افزايش بهره وري است، گفت: در 
چين در ۴۰سال گذشته رشد اقتصاد ۳۳برابر شده ولي هزينه هاي 
كشور ما به شدت بالاست، اين در حالي است كه ما منابع خوبي هم 

داريم كه از آنها استفاده نكرده ايم.

باهنر:
بيانيه گام دوم چراغ راه نسل هاي آينده است


